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V PROCES DIGITALIZACIJE 

 

Odluka Saveta Republičke radiodifuzne agencije da ne dodeli dozvolu za emitovanje TV programa sa 

nacionalnim pokrivanjem, o čemu smo pisali u delu ovog izveštaja koji se odnosi na implementaciju 

Zakona o radiodifuziji, otvara nove opcije u nastavku procesa digitalizacije. Zvaničnici Republičke 

agencije za elektronske komunikacije i Javnog preduzeća „Emisiona tehnika i veze” (ETV) tvrde da je 

sa tehničke strane moguće završiti oko 70% digitalizacije do kraja godine, ako se frekvencije koje su 

bile na javnom konkursu iskoriste za nastavak procesa digitalizacije. Odluku RRA da ne dodeli 

slobodne frekvencije nijednom kandidatu pozdravili su i u Ministarstvu spoljne i unutrašnje trgovine i 

telekomunikacija, najavivši da će se te frekvencije sada koristiti upravo za ubrzavanje procesa 

digitalizacije. Taj stav podržali su i Delegacija Evropske komisije u Srbiji, Misija Organizacije za 

evropsku bezbednost i saradnju u Srbiji, medijska i novinarska udruženja. Plan Ministarstva, RATEL-a 

i ETV-a jeste da konkretne frekvencije na kojima je ranije emitovala ugašena TV Avala iskoriste za 

proširenje Inicijalne mreže za testiranje emitovanja digitalnog TV signala, čime bi se preko ove mreže, 

koja sada emituje slabom snagom i sa samo 15 predajničkih lokacija, pokrila gotovo čitava Srbija i 

omogućio pravi simulkast (istovremeno emitovanje i digitalnog i analognog signala) do konačnog 

prelaska na isključivo digitalno emitovanje. Da li će se planovi i najave Ministarstva, Sektorskog 

regulatora za elektronske komunikacije i Javnog preduzeća – budućeg operatora digitalne mreže i 

multipleksa zaista ostvariti – ostaje da se vidi. Pre svega, konkursni postupak koji je vođen pred RRA 

praktično je nastavio da traje i nakon odluke od 9. avgusta, budući da su nezadovoljni podnosioci 

prijava imali pravo da prigovore na odluku Agencije, što bi onda zahtevalo novu odluku RRA. Ukoliko 

bi RRA novom odlukom potvrdila ranije donetu, u sledećem koraku Ministarstvo spoljne i unutrašnje 

trgovine i telekomunikacija moralo bi da, po već sačinjenom predlogu RATEL-a, prenameni konkretne 

frekvencije za proširenje Inicijalne mreže za testiranje emitovanja digitalnog TV signala. Ova mreža bi 

na taj način, umesto mreže za testiranje, zapravo postala prava mreža za simulkast. Novi propust 

Ministarstva da svojom odlukom prenameni frekvencije, čak i u slučaju u kome bi RRA novom 

odlukom potvrdila raniju, opet bi nas vratio na početak, odnosno RRA bi ponovo bila u obavezi da 

raspiše novi konkurs i time onemogući proširenje mreže za testiranje u mrežu za simulkast, a tako i, u 

kratkom roku, obezbeđivanje digitalnog signala za bar 70% domaćinstava u Srbiji. 

 


